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ورزش

آهنگریان:اینشرایطانگیزههایماراازبینمیبرد

عرفان آهنگریان، قهرمان ووشوی جهان در گفت وگو با تسنیم، درخصوص تغییر و تحولات فدراسیون ووشو بعد از 13 سال اظهار 

داشت: »اکثر ورزشکاران تیم ملی ووشو با علی نژاد رابطه نزدیک و احساسی داشتند. علی نژاد همیشه جویای احوال ما بود و نقشی 

فراتر از یک رئیس فدراسیون برای ما داشت و قطعا جدایی او بعد از 13 سال برای ما باعث ناراحتی است. البته امیدوارم با مدیریت 

صدیقی جوان که سالیان سال در کنار علی نژاد حضور داشته است، فدراسیون در مسیر ریل گذاری شده گذشته به کار خود ادامه 

دهد.« وی درخصوص تعطیلی تمرینات و مســـابقات عنوان کرد: »این شرایط جهانی، ورزشکاران را ناامید می کند. شغل ما ورزش 

کردن و مسابقه دادن است و این کار علاوه بر اینکه یک لذت برای ماست، منبع درآمد و شغل ما نیز است. این لذت درحال حاضر 

به خاطر بیماری منحوس کرونا از ما گرفته شده است. اگر این شرایط طولانی تر باشد می تواند انگیزه ما را از بین ببرد و باعث از دست 

رفتن آمادگی مان شود.« آهنگریان درخصوص اینکه قصد حضور در مسابقات حرفه ای ووشو را نخواهد داشت، گفت: »درحال حاضر 

پیشـــنهادی ندارم. در ماه های گذشـــته تمرینات آمادگی جسمانی خود را آغاز کردم، اما از تمرینات فنی دور بودم. اگر پیشنهادی 

باشد آن را بررسی خواهم کرد و با توجه به شرایط سلامتی، درآمد و حفظ شأن ورزشکار درخصوص آن تصمیم گیری خواهم کرد.«

قاسمی:طلایالمپیکمنحقکشتیایرانیاست

پس از محرزشدن دوپینگ دارندگان مدال طلا و نقره وزن 120 کیلوگرم کشتی آزاد بازی های المپیک 2012 لندن، رضا 

صالحی امیری، رئیس کمیته ملی المپیک روز گذشته با ارسال نامه ای به نناد لالوویچ، رئیس اتحادیه جهانی کشتی خواستار 

پیگیری های لازم این نهاد بین المللی جهت تســـهیل در روند تغییر رنگ مدال کمیل قاســـمی از برنز به طلا و به روزرسانی 

نتایج رسمی این بازی ها شد. کمیل قاسمی درباره ارسال این نامه گفت: »پیرو جلسه ای که با آقای صالحی امیری رئیس 

کمیته ملی المپیک داشـــتیم، قرار شد برای پیگیری طلای المپیک وزن 120 کیلوگرم المپیک لندن، نامه ای مستقیم به 

اتحادیه جهانی کشتی بزنند. اگرچه چندماه تاخیر در پیگیری مدال طلای متعلق به مردم ایران داشتیم، اما دیروز این نامه 

زده شـــد. به هرحال باید توجه کنیم اگر حمایت های مدیریتی و سیاســـی نباشد در بسیاری از مواقع به حق خود نخواهیم 

رســـید و انتظار قهرمانان ملی هم همین اســـت. امیدوارم پیگیری رئیس کمیته ملی المپیک بتواند در احقاق حق کشتی 

ایران موثر باشـــد. من با دقت مســـیر پیگیری این حق بزرگ مردم و علاقه مندان به کشتی را پیگیری می کنم و حتما مردم 

عزیزمان را در جریان همه مسائل خواهم گذاشت.«

گزارش

اپیدمی کرونا در جهان باعث شد تا فوتبال به شدت از این بحران 

تحت تاثیر قرار بگیرد و با مشکلات زیادی روبه رو شود. تعطیلی 

مسابقات و هراس از ابتلای بازیکنان به این بیماری باعث شد تا 

حتی انجام مسابقات در فصل آینده نیز با تردید روبه رو شود. در 

ادامه اما با کم شدن شیوع بیماری و بهبود وضعیت در کشورهای 

مختلف، به تدریج تصمیماتی درباره انجام دوباره مسابقات گرفته 

شد. فشردگی بازی ها و خطر مصدومیت بازیکنان پس از وقفه ای 

سه ماهه در مسابقات باعث شد تا فیفا تصمیم به ایجاد تغییراتی 

در قوانین بگیرد که مهم ترین آن افزایش تعداد تعویض ها بود. با 

شروع دوباره مسابقات هر تیم مجاز است در طول مسابقه پنج 

بازیکن خود را تعویض کند تا به این ترتیب ریسک آسیب دیدگی 

آنها براثر خستگی و فشار بالای مسابقات کاهش یابد. حالا فیفا 

اعلام کرده که این قانون در فصل آتی نیز اجرا خواهد شـــد اما 

ازسوی دیگر مخالفانی هم در این میان وجود دارند. 

تمدیدقانونبرایفصلبعد

فیفا اعلام کرده با توجه به شرایطی که هم اکنون در دنیا حاکم 

شده است، قانون پنج تعویض در فصل آینده نیز به اجرا گذاشته 

خواهد شد و تیم ها مجازند تا بازیکنان بیشتری را در طول مسابقه 

جابه جا کنند. این تصمیم هم با توجه به فشردگی رقابت ها در 

برهه کنونی و فاصله کم بین دو فصل گرفته شده است تا مشکلی 

برای بازیکنان و باشگاه ها به وجود نیاید. یکی از سخنگویان فیفا 

در این باره می گوید: »وقتی مسابقات دوباره آغاز شد، فشردگی 

بازی ها بیشتر از گذشته بود و لیگ ها برای اینکه بتوانند در مهلت 

تعیین شده مسابقات خود را به پایان برسانند مجبور شدند فاصله 

بین بازی ها را کمتر کنند. این اتفاق باعث فشـــار بیشتر روی 

بازیکنان می شود و خطر آسیب دیدگی آنها را افزایش می دهد. 

سلامت بازیکنان یکی از مهم ترین مواردی است که فیفا همیشه 

روی آن تاکید داشـــته است. انجام بازی های پیاپی و سنگین 

باعث خستگی و احتمالا مصدومیت می شود و به همین دلیل 

راهکار ما در این زمینه افزایش تعداد تعویض ها بوده است. ما 

تصمیم گرفتیم تعداد تعویض ها را در مسابقات همه دنیا افزایش 

دهیم تا تیم ها حق انتخاب بیشتری برای استفاده از بازیکنان 

خود داشته باشند و بتوانند بیشتر به بازیکنان خود استراحت 

بدهند. همچنین در مسابقات حذفی که به وقت اضافه کشیده 

می شود قانون یک تعویض دیگر در وقت اضافی همچنان پا برجا 

خواهد بود و به این ترتیب تیم ها در چنین مسابقاتی می توانند تا 

6 بازیکن خود را جابه جا کنند.« براساس اعلام بورد قانون گذاری 

فیفا، این تغییرات در مسابقات فصل آینده که در سال 2020 یا 

بتدای 2021 آغاز می شوند نیز اجرایی خواهد بود و حتی در 

مسابقات ملی نیز اعمال می شود. در ابتدا به نظر می رسید این 

تغییر قانون تنها در چند هفته اخیر و با توجه به فشردگی بی سابقه 

مسابقات و همچنین انجام بازی ها در فصل تابستان که گرمای 

هوا باعث ایجاد مشکلات بیشتر برای بازیکنان می شود، اجرایی 

می شود، اما حالا فیفا به این نتیجه رسیده که حداقل برای یک 

فصل دیگر باید آن را اعمال کند. به نظر می رسد افزایش تعداد 

مصدومان تیم ها و اعتراض هایی که در این زمینه انجام شده در 

گرفتن این تصمیم بی تاثیر نبوده است. 

حرفهایمخالفان

بـــا این حال این قانون مخالفانی هـــم دارد. عده ای از مربیان 

معتقدند که این تغییر به سود تیم های بزرگ خواهد بود و آنها 

بیشترین ســـود را از آن می برند. چنین باشگاه هایی معمولا 

نیمکت های قوی و تعداد بازیکنان خوب بیشـــتری دارند که 

افزایش تعداد تعویض ها باعث می شود به راحتی بتوانند از آنها 

استفاده کنند. درحالی که در تیم های متوسط و نسبتا کوچک تر 

معمولا چنین امکانی فراهم نیست و فاصله بازیکنان حاضر در 

زمین با نیمکت نشینان بعضا بسیار زیاد است و مربیان کمتر 

به نفرات ذخیره خود اعتماد می کنند. کریس وایلدر، سرمربی 

شـــفیلدیونایتد یکی از این مخالفان است که درباره این تغییر 

قانون موضع گیری کرده است: »به نظر من در میانه فصل چیزی 

تغییر نمی کند و وقتی بازیکنان در آمادگی مطلوب باشند فرقی 

نمی کند که بازی ها به چه صورت برگزار شود. تیم ما در ابتدای 

هفته باید یک دیدار دشوار را برگزار کند و سه روز بعد باید برای 

مصاف با تیمی مثل منچستریونایتد آماده شویم. این اتفاقات به 

ضرر ماست. به نظر من این تغییرات و افزایش تعداد تعویض ها 

همیشه به سود تیم های بزرگ است که بازیکنان خوب زیادی 

در لیست خود دارند و می توانند با استفاده از این قانون بیشتر 

آنها را راهی زمین کنند.«

این اعتراضات البته معمولا نتیجه خاصی ندارد و مسلما خود فیفا 

هم می داند که باشگاه های نامدار فوتبال جهان از این قوانین 

بهره می برنـــد اما تغییری در آن ایجاد نخواهند کرد چراکه در 

سال های اخیر ثابت شده درخشش این باشگاه ها در رقابت های 

مختلف باعث افزایش تماشاگران و بینندگان تلویزیونی می شود 

و سود زیادی را نصیب فوتبال و متولیان آن می کند. به همین 

دلیل معمولا چنین تیم هایی مورد حمایت فیفا و یوفا قرار دارند 

و کمتر قانونی علیه آنها تصویب می شود. 

دین اسمیت، سرمربی اســـتون ویلا دیگر مخالف این قانون 

اســـت. او که تیمش برای بقا در لیگ برتر می جنگد و فعلا در 

منطقه سقوط قرار دارد پس از دیدار برابر لیورپول که منجر به 

شکســـت تیمش شد، گفت: »فکر می کنم ما در این مقطع از 

فصل و درحالی که بیش از نیمی از مسابقات سپری شده نیازی 

به تغییر قوانین نداشتیم. این اصلاحات اصلا منصفانه نیست. 

مسلما افزایش تعداد تعویض ها به 5 مورد فقط به نفع تیم های 

بزرگ است و با این تغییر تنها منافع آنها درنظر گرفته شده است. 

یورگن کلوپ در این دیدار به چند بازیکن خود استراحت داده 

بود اما در نیمه دوم آنها را وارد زمین کرد و روند بازی عوض شد. 

به همین دلیل اصلا از این اتفاق خوشحال نیستم. لیورپول سه 

بازیکن را همزمان وارد زمین کرد که معمولا در ترکیب ثابت آنها 

حضور و تاثیر زیادی در شکل بازی این تیم دارند.«

استون ویلا یکشنبه شب در آنفیلد و برابر قهرمان این فصل یک 

نیمه موفق را پشت سر گذاشت و توانست با تساوی بدون گل 

راهی رختن شود، اما در نیمه دوم و در دقیقه 61 کلوپ تصمیم 

گرفت همزمان جوردن هندرسون، روبرتو فرمینو و جورجینیو 

واینالدوم را به زمین بفرستد. تنها یک دقیقه بعد آنها گل نخست 

خود را به ثمر رساندند و درنهایت بازی را با دو گل بردند تا شاگردان 

اسمیت بیش از قبل خطر سقوط را حس کنند. اسمیت معتقد 

است در شرایط عادی، لیورپول که قهرمانی اش مسجل شده 

است همزمان ســـه بازیکن خود را وارد زمین نمی کرد و شاید 

تیمش با از دست دادن همین یک امتیاز این دیدار، در پایان 

فصل به دسته پایین تر سقوط کند.

محسن رضوانی، رئیس فدراسیون شنا، شیرجه و واترپلوی 

ایران که زمانی خود واترپلوییســـت بود از وقتی که ســـکان 

هدایت این فدراســـیون را عهده دار شد عزم خود را جزم کرد 

که به تیم ملی واترپلو سروســـامان دهد. از این رو مسئولان 

فدراسیون با الکساندر چیریچ صربستانی برای سرمربیگری 

تیم ملی واترپلوی ایران که کارنامه موفقی در این رشته ورزشی 

دارد وارد مذاکره شدند. بالاخره پس از چند دور مذاکره چیرو 

مجاب شد که سکان هدایت تیم ملی واترپلوی کشورمان را 

دردست گیرد و با ورودش به تیم دست به یک کار بزرگ زد و آن 

پوست اندازی تیم ملی بود. مردادماه 1394 بود که الکساندر 

چیریچ که سابقه عضویت در چند تیم باشگاهی صربستان، 

ایتالیا، مونته نگرو، ترکیه و اسپانیا را در کارنامه داشت و یکی 

از پرافتخارترین بازیکنان واترپلو در دنیا محسوب می شود، 

ســـرمربی تیم ملی واترپلوی کشورمان شد و با قراردادی که 

گفته می شود حدود 6000 دلار است به ایران آمد. قرارداد 

او تا پایان رقابت های آسیایی 2018 جاکارتا بود اما عملکرد 

درخشـــان او در کنار پوســـت اندازی تیم ملی و جوانگرایی 

بازیکنان باعث شـــد چیریچ به تدریج به یک عضو ثابت در 

واترپلوی ایران تبدیل شـــود. نگاه هـــا به چیریچ چه از نظر 

فدراســـیون و چه از نظر فعالان این رشته همواره مثبت بوده 

اما یک اتفاق، حضور او را تحت تاثیر قرار داد. 

ماندنچیریچ،توجیهمالیندارد

افزایش قیمت دلار در کنـــار تاکید وزارت ورزش وجوانان بر 

حضور مربیان ایرانی در راس کادرفنی همه ورزش ها باعث شد 

تلاش ها برای ابقای چیریچ ناکام بماند. در کنار این اتفاقات، 

عقب افتادن رقابت های انتخابی المپیک و به تبع آن تاخیر 

در برگزاری رقابت های المپیک باعث شد فدراسیون به تدریج 

به این نتیجه برســـد که می تواند در شرایط فعلی چیریچ را 

کنار بگذارد تا شرایط ورزش در دنیا به حالت عادی بازگردد. 

حقیقت آن است که هنوز زمان مشخصی برای رقابت های 

انتخابی المپیک مشخص نشده و از سوی دیگر تحت قرارداد 

بودن چیریچ می تواند زیان مالی را به فدراســـیون تحمیل 

کند. هرچند شنیده ایم که قرارداد این مربی درحال حاضر 

حدود 10 هزار دلار اســـت و او درخواستی برای افزایش رقم 

قراردادش ارائه نکرده بلکه از مســـئولان فدراسیون خواسته 

قرارداد فعلی اش را تمدید کنند، اما محســـن رضوانی هنوز 

راضی به این کار نشـــده و معتقد اســـت می تواند یک سال 

بدون مربی)با توجه به اینکه هیچ رقابتی در یک سال آینده 

در رشـــته واترپلو برگزار نخواهد شد( تیم ملی را اداره کند و 

در آستانه رقابت های المپیک می تواند دوباره با این مربی به 

توافق دســـت پیدا کند و او را به جایگاه فعلی اش بازگرداند. 

منتقدان البته می گویند درصورت جدایی چیریچ ممکن است 

او راهی تیم دیگری شود و بازگرداندنش با این قیمت دشوار 

خواهد بود، اما به هرحال دستورالعمل وزارت ورزش وجوانان 

در کنار افزایش قیمت دلار باعث شده فدراسیون شنا، شیرجه 

و واترپلو قید ادامه همکاری با چیریچ را بزند و او را اصطلاحا 

در آب نمک نگه دارد تا مسابقات از سر گرفته شود. 

پارتیزانکوچکناراحتاست

رسانه های صربســـتانی به چیریچ لقب »پارتیزان کوچک« 

داده اند؛ ملی پوش درخشان این رشته که در سال 2018 با 

فدراسیون ایران به توافق دست پیدا کرد که چهار سال دیگر 

ســـرمربی تیم ملی باشد)قرارداد مشروط به توافق طرفین و 

به صورت ســـالی یک بار قابل تمدید بود( اما حالا در آستانه 

فسخ قرار گرفته و شنیده ها حکایت از آن دارد که او راضی به 

این اتفاق نیست به همین دلیل هم پیشنهاد داده فدراسیون 

بدون افزایش رقم قراردادش با او تمدید کند. هرچه باشـــد 

باید منتظر بازگشـــت ورزش به شـــرایط عادی باشیم، فعلا 

که نه ورزشـــی هست و نه طبیعتا تیم ملی ای وجود دارد که 

منتظر سرمربی باشد. 

اعتراضمخالفانافزایشتعدادتعویضهادرفوتبال

طرحی برای منافع باشگاه های بزرگ

»فرهیختگان«گزارشمیدهد؛سرمربی1۰هزاردلاریمیخواهدبدونافزایشقراردادبماند

واترپلو در آستانه از دست دادن »پارتیزان کوچک«

دانشگاهآزادنایبقهرمانلیگتنیسرویمیزشد

با توجه به موج جدید شیوع کرونا در کشور و پس  از بررسی های به عمل آمده 

توسط فدراســـیون تنیس روی میز درخصوص برگزاری یا عدم برگزاری مرحله 

پلی آف بیست وهشتمین دوره لیگ  برتر مردان باشگاه های کشور، این فدراسیون 

تصمیم گرفت مرحله پلی آف برگزار نشود و نتایج نهایی طبق  رده بندی مرحله 

مقدماتی لیگ برتر آقایان باشگاه های کشور اعلام شود. طبق نتایج رده بندی 

مرحله مقدماتی، پتروشـــیمی بندرامام به عنوان قهرمان لیگ برتر فصل 98 

معرفی شـــد، دانشگاه آزاد اسلامی آذربایجان شـــرقی در مکان دوم ایستاد و 

تیم های شهرداری کرج و رعد پدافند هوایی  مشترکا مقام سوم این مسابقات 

را به خود اختصاص دادند.

ورزشدانشگاه

تعویقدوومیدانیجایزهبزرگتهران
براساس تقویم سالانه فدراسیون دوومیدانی قرار بود مسابقات جایزه بزرگ روز 

26 تیر )در بخش بانوان( و 27 تیر )در بخش آقایان( برگزار شود که به دلیل عدم 

ارائه تاییدیه پروتکل های بهداشتی و با هدف حفظ سلامت ورزشکاران، مربیان 

و دســـت اندرکاران و به حداقل رساندن خطرات احتمالی و افزایش همه گیری 

ویروس کرونا به تعویق افتاد. پیش از این برای سه گروه از افراد یعنی رکوردشکنان 

ملی، نفرات اول تا ســـوم هر ماده و همچنین ورزشکارانی که به حدنصاب های 

تعیین شده دست پیدا کنند، جوایزی مشخص شده بود که پرداخت این جوایز 

درصورت برگزاری مسابقات جایزه بزرگ، به قوت خود باقی خواهد بود. پس از 

اخذ مجوزهای لازم و بهبود شرایط همه گیری ویروس کرونا، تاریخ جدید برگزاری 

این مسابقات متعاقبا ازسوی فدراسیون اعلام خواهد شد.

محرومیت3کشتیگیردوپینگی
حکم محرومیت سه کشتی گیر به دلیل استفاده از مواد غیرمجاز توسط ستاد ملی 

مبارزه با دوپینگ کشور صادر شد. دو کشتی گیر به مدت 4 سال و یک کشتی گیر 

به مدت 6 ماه از فعالیت های ورزشی محروم شدند که حکم محرومیت دو نفر از 

آنها قطعی شده و یک نفر درخواست بررسی مجدد پرونده در شورای استیناف 

را داشته است که حکم قطعی پس از برگزاری جلسه استیناف اعلام می شود. 

براین اساس مسعود نعمت چکانی به مدت 4 سال و سیدمحمد چوبچیان به دلیل 

استفاده از مواد غیرمجاز برای درمان و اعلام نکردن به پزشک، به مدت 6 ماه محروم 

شدند. نمونه گیری انجام شده از بهروز هدایت در سال 2020 هم مثبت اعلام 

شده و حکم اولیه محرومیت 4 ساله برای وی صادر شده است، ولی نامبرده به 

این رای اعتراض داشته و درخواست بازنگری حکم را به شورای استیناف ستاد 

ملی ارائه داده تا پرونده تخلف او مجددا بررسی شود.

منهایفوتبال

سیامک خاجی
روزنامهنگار

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y

هازارددرگفتوگوباآساسپانیا:

دوبارهبرمیگردم

ادن هازارد، ستاره بلژیکی تیم فوتبال 

رئال مادرید اسپانیا در پی انتشار 

خبر مصدومیت مجدد خود اعلام 

کرد مشکل خاصی نیست و باوجود 

احساس درد دوباره برمی گردد. گفت وگوی آس اسپانیا با وینگر رئالی ها را 

بخوانید.

آیامصدومیتقبلیدوبارهسرزدهیااینکهمشکلتازهایایجاد

شدهاست؟

نه، همان درد قدیمی که قرار بود دیگر مزاحم من نشود، بار دیگر از راه رسیده و 

گویا دوست ندارد من را رها کند، مشکل خاصی نیست، تیم پزشکی قول داده 

که این مشکل چندان دوام نخواهد داشت و من می توانم به زودی در تمرینات 

در کنار بازیکنان باشم.

البتهبیانیهکادرپزشکیتیمرئالمادریدبهصورترسمیبرایتواستراحت

مطلقدرنظرگرفتهاست،درشرایطبسیارحساسلالیگا،میتوانیدر

کنارتیمباشی؟

بله، گفتم که مشکلی نیست، این استراحت مطلق حکم اولیه کادر پزشکی بود 

و اکنون برای سه روز پیاپی درنظر گرفته شده و بعد از آن مراحل فیزیوتراپی را 

آغاز خواهم کرد. بعد از جراحی این طبیعی بود که درد قدیمی زانو و کشاله ران 

بار دیگر عود کنند، اما با تاخیر زیادی که داشتند نسبت به عدم بازگشت آن 

شرایط، امیدوار شده بودم که حالا دیگر می دانم ماجرا چیز دیگری است و باید 

با این مصدومیت کهنه سازگار بشوم.

برایقهرمانیرئالمادریددرلالیگاوجشنبزرگمادریدیسموآماده

هستی؟

هرگز، تا آخرین ثانیه باید مبارزه کنیم و هنوز هیچ چیزی معلوم نیست، شاید اگر 

بارسلونا باز هم شکست بخورد و رئال مادرید باز هم به پیروزی برسد، شجاعت 

تایید این حرف را پیدا کنم، اما حالا وقت این سخنان نیست و چیزی که برای من 

اهمیت دارد، موفقیت رئال مادرید است، به تعداد بازی های باقی مانده از فصل 

پیش روی خود فینال داریم و باید در همه این بازی های بزرگ به پیروزی برسیم.

فدراسیونفوتبالبلژیکنسبتبهمصدومیتتوابرازنگرانیکردهاست!

بله، می دانم؛ نیازی به این حساسیت ها نیست، 

مشکلی ندارم و آن طور که عنوان شده همه چیز 

روی هوا نیست. به نظر من همه چیز شفاف 

است و ابهامی هم وجود ندارد، به زودی به 

فوتبال برمی گردم و به گلزنی و لذت بردن 

از فوتبال، ادامه خواهم داد. فوتبال ملی 

برای من اهمیت دارد و با توجه به بحران 

از برنامه ها در  پیش آمده، شاید خیلی 

وضعیت غیرقابل  پیش بینی باشد، اما 

بالاخره این روزها تمام خواهد شد و باید 

به آیندگان توضیح بدهیم که تا چه حد 

مسئولیت پذیر بوده ایم و درقبال فوتبال 

ملی و باشگاهی متعهد عمل کردیم.

مصاحبهروز

بابک سرانی آذر
مترجم

محمد آقایی فرد
روزنامهنگار


